
PROTOKÓŁ  Nr  XXX/2013 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu 26 kwietnia  2013r. 
 

Ad. 1.  W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 
godz. 1000 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 
otwarcia obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, zaproszonych gości:  
Burmistrza Chodcza – Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza M i G Chodecz – Benedykta 
Nowakowskiego, Skarbnika Miasta i Gminy P. Danutę Nowakowską , kierowników jednostek 
budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na 
stan 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał. Na sali obrad nie jest obecny radny Wiesław Pietrzak i  radna  
Grażyna Wilińska.  Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku 
obrad – przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak niżej: 
  Porządek  obrad: 

 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.    Sprawozdania  z działalności  stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2012. 
- przedłożenie  sprawozdań  przez  Przewodniczących  Komisji, 
- dyskusja, 

4.    Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego na lata 2013-2014 na 
realizację inwestycji pn. „ Przebudowa miejsca rekreacji  nad jeziorem chodeckim w 
miejscowości Chodecz”.  
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  P. Skarbnik, 
       - opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
5.  Uchwała w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
6.  Uchwała zmieniająca  uchwałę  budżetu  Miasta i Gminy Chodecz na rok 2013. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,   
 7.   Uchwała  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz   
       na lata 2013-2022. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik, 



       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,          
8.   Interpelacje i  zapytania radnych. 
9.   Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad sesji. 
 
Radny Feliniak Wiesław zgłosił wniosek o treści –  zmiana kolejności rozpatrywania pkt. 3 na 
pkt. 7 porządku obrad, motywując tym iż pkt. 4,5,6 i 7 są punktami ważnymi i chciałby 
uczestniczyć w głosowania, ponieważ zamierza wcześniej wyjść z obrad sesji – pilna sprawa. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Danuta Warszawska poddała wniosek  radnego Feliniaka 
Wiesława pod głosowanie. 
Za wnioskiem głosowało 11 radnych, przeciw 1 , wstrzymało się 1. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła iż wniosek radnego Feliniaka został przyjęty i zostanie 
wprowadzona zmiana kolejności omawiania przedmiotowych punktów tj. pkt. 3 został 
przełożony na pkt. 7. 
 
Radny Koza Arkadiusz zgłosił wniosek i zaproponował wyłączenie z porządku obrad sesji pkt. 
4, 5 , 6 i 7 .Umotywował iż chodzi o kredyty i kolejne zadłużenie Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem zgłoszonego 
wniosku przez radnego Koza Arkadiusza. 
 
Radna Twardowska Anna poprosiła o chwilę przerwy na zastanowienie się nad tym faktem i 
zgłoszonym wnioskiem. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się do radnych, kto jest za przerwą w obradach – 10 
minutową w celu przedyskutowania powyższego wniosku. 
Za  13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało -0. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej o godz. 10, 17 ogłosiła przerwę 10 minutową. 
Po odbytej debacie wszystkich radnych z udziałem Burmistrza i Skarbnika podjęto  wznowić 
obrady sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej o godz. 10.40 wznowiła obrady sesji. Zwróciła się do radnych 
o przegłosowanie wniosku radnego P. Arkadiusza Kozy. 
Kto z radnych jest za  wycofaniem z porządku obrad  sesji pkt. 4, 5 , 6 i 7. 
Za głosowało 2 radnych, przeciw 5 radnych, wstrzymało się 6 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicząca stwierdziła, iż wniosek radnego został odrzucony i 
powyższe punkty porządku obrad  pozostaną. 
W wyniku powyższego Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała porządek obrad sesji pod 
głosowanie wraz z wprowadzoną zmianą radnego Feliniaka. 
Radny Stempczyński Jerzy wskazał dlaczego nasuwają się wątpliwości co do debaty nad  
powyższymi punktami, a mianowicie jest wiele niedociągnięć co do projektu plaży i zejścia do 
jeziora.  
Ponadto z map z których wynika to deszczówka spływająca z miasta spływałaby do jeziora. 
Sugestia Rady jest taka aby deszczówkę sprowadzić do rzeczki. Dlaczego nie wykorzystano 
ciągu  pieszego od ulicy Ogrodowej, jak stwierdzono jest już opracowany projekt i jest 



złożone i nic nie można zrobić inaczej. Dlatego te nasze wątpliwości. A były wcześniej wnioski 
i sugestie . 
Przewodnicząca Rady poddała porządek obrad pod głosowanie wraz ze zmianami. 
Za przyjęciem porządku głosowało 10 radnych, przeciw 3 radnych, wstrzymało się 0. 
Porządek obrad sesji został przyjęty. Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod 
głosowanie protokół poprzedniej sesji,  za przyjęciem głosowało 13 radnych, przeciwko 0, 
wstrzymało 0. Protokół został przyjęty 13 głosami za. 
 
Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między 
sesjami. Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
Burmistrz Chodcza wskazał iż odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w którym 
również brała udział Pani Przewodnicząca odnośnie drogi wojewódzkiej nr 269 Szczerkowo-
Kowal. 
Przewodnicząca Rady powiedziała iż zezwolenie na budowę drogi 269 nastąpi w roku 2015r. 
2 ml zł na prace projektowe, koszt modernizacji 1 km drogi będzie wynosił od 6-8 mln zł. 
Droga ta będzie dwufazowa, o szerokości 6m, będą zatoczki autobusowe, zjazdy na pola 
rolników, będzie kwestia prawna do uregulowania i będzie to w gestii Urzędu z Zarządem i z 
rolnikami. Wszystkie te propozycje z Urzędu Marszałkowskiego będą przesłane do Urzędu a 
Urząd ma dopisać swoje propozycje  do 10 maja br. i odesłać. Do prac projektowych będą 
zaproszeni przedstawiciele Gminy. Będzie ciąg rowerowo-pieszy od Chodcza  przez Choceń 
do Kowala.  
Co do zjazdu z góry w kierunku Przedcza będzie chodnik jak również awaryjna droga przez 
rzeczkę ulicą Ogrodową,  stacja pogodowa wskazująca stan pogodowy, temperaturę przy 
asfalcie oraz na odpowiedniej  wysokości . Bardzo dużo szczegółów było omawiane. Bardzo 
poważnie wszyscy podeszli do tego projektu. Będzie realizowana jej budowa od 2015 roku , 
ktoś musi zacząć tą drogę a ktoś musi ją zakończyć. 
Radni nie podnosili dyskusji co do powyższego punktu. 
 
Ad. 3.    Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego na lata 2013-2014 
na realizację inwestycji pn. „ Przebudowa miejsca rekreacji  nad jeziorem chodeckim w 
miejscowości Chodecz”.  
Przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  P. Skarbnik oraz P. Bontal i P. 
Nowakowski Eugeniusz. 
Pani Skarbnik powiedziała iż uchwała intencyjna to nic innego jak rękojmia  dla instytucji 
zarządzającej w naszym przypadku dla instytucji  do której składamy projekt na 
zabezpieczenie  w budżecie na lata 2013-2014 . Aby otrzymać dofinansowanie na ten 
projekt, Urząd musi mieć zabezpieczenie w budżecie środki  finansowe na łączna kwotę          
530 tys. zł. na ten rok przypada kwota 20.500,- zł. jest to kwota na projekty, natomiast 
pozostała kwota to 509 tys. zł na realizację zadania w roku 2014.  Środki własne Gminy to 
kwota  w granicach 185 tys. zł natomiast  środki pozyskane z Unii Europejskiej to 344 tys. zł. 
Zobaczymy jaka kwota wyjdzie w przetargu , ponieważ kwota jest do realizacji nie do 
propozycji. Wymóg jest taki aby podjąć niniejszą uchwałę gdzie będzie ta uchwała zapisana 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej w zał. Nr 2 jako przedsięwzięcie. Wymóg jest również  
aby była to odrębna uchwała intencyjna na to zadanie. 



 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu  - Panu Bontalowi, który  wskazał  iż rzeczywiście 
występują pewne niedociągnięcia , a to dotyczy odprowadzenia wody. Woda ze schodów nie  
spływa bezpośredni do brodzika tylko przez całą plaże jest wyprowadzona za pomost i tam 
rurą spływa. Jeżeli chodzi o kanalizację, to projektantka nie nanosiła tylko geodeta. Nie ma 
żadnej kanalizacji. Kanalizacja jest wyprowadzona za plebanią , przecina zejście i koło Klubu 
na ulicy Ogrodowej wchodzi w  ulicę Al. Zwycięstwa i tą ulicą jest wyprowadzona . Na dół do 
jeziora nie ma sprowadzonej żadnej kanalizacji. Dalej zakłada się że kanalizacja pobiegnie 
prywatnymi działkami , te działki muszą posiadać odpływ kanalizacyjny. Kanalizacja będzie 
kanalizacją tłoczną, która będzie tłoczyła  ścieki do studzienki wyżej . Jeśli chodzi o schody do 
jeziora nie będzie żadnej kanalizacji. Należy wspomnieć o drodze awaryjnej przy budowie 
plaży, dojazd karetki, szambiarki i innych służb.   
 
Radny Jerzy Stempczyński wskazał , że kilka lat do tyłu nie chcieli żadnego ruchu na ulicy 
Przejazd  a na czas budowy jeżeli będzie  ruch  ciężkiego sprzętu, to posiadacze domków 
jednorodzinnych będą występować o wielkie odszkodowania, ponieważ będą powstawać 
pęknięcia i rysy na budynkach. Pani  Skiermańska jeżeli zablokuje nam dojazd to w ogóle się 
sprzęt nie dostanie.  
Pan  Bontal  wskazał  iż za cmentarzem od strony lasu jest droga i można  dojechać do 
modernizowanej plaży.  
Opinia Komisji Budżetu i Finansów, Przewodniczącej jej  wskazał iż  od dawna radni proszą o 
konsultacje przy tworzeniu projektów nie ma takiej współpracy i wychodzą niekiedy brednie. 
Musimy zapłacić za coś co jest źle zrobione w projekcie.  Zaproponował aby przy 
podejmowaniu uchwały budżetowej na samym dole zaznaczyć zdanie, że w roku 2013 na 
wyżej wymienione zadanie przeznaczyć z rezerwy ogólnej  kwotę 20.500 zł. czy tu można 
mówić o umowie dżentelmeńskiej. Czy możemy prosić Pana Burmistrza o zablokowanie tych 
pieniędzy do czasu usunięcia  wszelkich usterek w omawianym projekcie. Wychodzi na to, że 
ten projekt to jest „gniot”. Nie ma dojazdu i wielu innych rzeczy które są w nim niezbędne. A 
część pieniędzy już poszło. Opinia  Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna jeśli chodzi o 
finanse. 
Opinia  Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, Przewodniczący wskazał ,że generalnie 
Komisja jest za , ale za czym mamy głosować jeżeli jest w projekcie tyle niedociągnięć. 
Prosimy Pana Burmistrza o wstrzymanie  zapłaty za projekt na plażę ponieważ jest to bubel. 
Pani Przewodnicząca Rady wskazała iż podpisuje się pod wypowiedziami Przewodniczących 
Komisji ponieważ  jest w tym projekcie wiele usterek, a jeżeli zostaną naniesione poprawki to 
przedłożyć Radzie aby mogła to wszystko zobaczyć. Czy to nie wpłynie na wycofanie wniosku 
od Marszałka. 
 
Pan Burmistrz  wskazał, iż na Komisję Budżetu i Finansów został zaproszony Wójt Gminy 
Choceń , który twierdził iż tych środków unijnych na modernizację plaży nie otrzymamy. 
Okazało się  jednak inaczej , odbyło się głosowanie i środki finansowe z LGD zostały dla 
Gminy Chodecz przyznane i wniosek jest przesyłany do Urzędu Marszałkowskiego. Udało się 
zrobić to wszystko dzięki Burmistrza uporowi.  
 
Radny  Powietrzyński Kazimierz  powiedział iż Rada Miejska jak i Komisja nie podjęły żadnych 
działań,  za  podjęciem decyzji  winno się  zaczekać  i dać  czas na działanie.  Wszystkie 



posiedzenia Komisji są otwarte  i tu może przyjść Papież Franciszek i może głos zabierać, tak 
samo Wójt Chocenia mógł przyjechać zwłaszcza gdy jest szefem LGD.  
 
Radny Arkadiusz Koza powiedział iż  przedmiotowe zadanie  modernizacja plaży to bardzo 
fajna inicjatywa, bardzo fajne projekty i bardzo fajnie by to wszystko wyglądało, byłoby fajnie 
w Chodczu  jednakże widzi pewne wątpliwości, czy nasz budżet Miasta i Gminy Chodecz 
będzie stać na tak duże wydatki na przestrzeni  wymienionych lat.   Dobrze by było gdyby 
były te środki finansowe. W budżecie mamy pewne środki na pewien etap projektu, 
przyjrzeliśmy się  dokumentacjom które niby poszły do Marszałka  łącznie z tymi mapami 
które były przeglądane , na których radny się zna . Jeżeli  mapy  zostaną przejrzane u 
Marszałka to uważa , że projekt może być cofnięty. Na mapie są błędy. Dlaczego tak się stało. 
Są błędy i jeżeli  zostanie zauważone że kanalizacja ściekowa wpływa do jeziora to raczej  a 
na pewno jest niewłaściwie. Inicjatywa jest  bardzo fajna, plaża w planie wygląda bardzo 
ładnie, jednakże fakt jest taki,  że będzie ta inwestycja kosztowała duże pieniądze. Bardzo 
duże pieniądze.   
 
Skarbnik  Miasta i Gminy  wskazała , że  cały koszt to kwota 530 tys. zł. a  z budżetu środki 
własne to kwota 185 tys. zł. Pod warunkiem ,że po przetargu będzie ta sama kwota, ale 
zobaczymy za jaką kwotę zostanie  przetarg wygrany. To  tylko projekt. Z dofinansowania to 
kwota 340 tys. zł.  
 
Radny Koza Arkadiusz ponownie zabrał głos wskazując, że mówi o całym projekcie , bo 
obecnie to tylko droga dojazdowa do jeziora, natomiast cała inwestycja będzie kosztowała 
grubo  kilka  milionów. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy, wskazała iż obecnie rozmawiamy o tym etapie prac i o tych 
środkach  jak wymieniliśmy zobaczymy, może będą następne konkursy i wystąpimy o dalsze 
środki. 
 
Przewodnicząca rady zwróciła się do radnych , czy jeszcze są zapytania w tej sprawie, jeżeli 
nie, wówczas zapytała się jak Urząd Miasta i Gminy w Chodczu widzi sprawę  
przeprowadzenia inwestycji na terenie nie skomunalizowanym, czyli nie na własnych 
gruntach. 
 
Pan Bontal Jerzy wskazała iż w tej kwestii są dwa kierunki działania, dogadać się z Panią 
Skiermańską,  poproszono o propozycję tej Pani na piśmie do Urzędu. Jeżeli nie złoży 
propozycji, to jeszcze jest ustawa o wywłaszczeniu i ustawa załatwia wszystko w tej kwestii. 
Jeżeli nastąpi odwalenie tego projektu to nie ma co rozmawiać z Panią Skiermańską i projekt 
zostanie odwalony, jeżeli nie wykorzystamy obecny moment to nie zostanie nic zrobione i 
plaża będzie taka jaka jest.  
 
Radny  Stempczyński Jerzy, przyznał rację Panu Bontalowi,  radni nie  są przeciwko temu 
zadaniu i chcą jego realizacji , to się robi na lata i za duże pieniądze. Radnym chodzi o to 
jeżeli jest inwestycja robiona i za duże pieniądze to  niech zostanie  zrobiona właściwie i z 
głową, ai pamiątka będzie  na lata. A później potomni powiedzą  właściwie robili. 
Czy będzie możliwa poprawka w tym opracowany projekcie, czy też nie? Zwrócił się radny.  



Pan Bontal odpowiedział iż będzie to wykreślenie kanalizacji, a do Marszałka w projekcie nie 
ma tej kanalizacji bo to jest drugi etap . Natomiast droga to będzie rozmowa w tej kwestii 
bądź wywłaszczenie. Jeżeli chodzi o drogę za Klubem od ulicy Ogrodowej to za duży spad  na 
drogę dojazdową. 
 
Radny Jerzy  Stempczński zapytał się czy w projektach jest możliwość powrotu do drogi z 
ulicy Ogrodowej. Uzyskał odpowiedź , że tak przy drugim etapie realizacji plaży. 
 
Nowakowski Eugeniusz wskazał, iż w koncepcji projektu zawsze można wprowadzić zmiany, 
obecnie jest ogólny zarys zadania, ale można wrócić do tego projektu  i może w przyszłości 
wprowadzić zmiany w koncepcji. 
 
Radny Arkadiusz Koza dokonał sprostowania wskazując iż w pewnym momencie Pani 
Przewodnicząca powiedziała, że droga będzie budowana nie na gruntach Gminy.  Wskazał iż 
droga będzie budowana na naszych gruntach , kwestia wyjaśnienia stanu prawnego  wynika  
tylko z dostępu przez ulicę Przejazd. Wskazał iż nie należy  brać za złe ,  co  radni  wskazują  i 
radzą, ponieważ tych złych spraw i niedociągnięć się namnożyło jak oczyszczalnie, boisko 
szkolne, czepiamy się powiedział, ale to nasze pieniądze – podatników. 
 
- dyskusja zamknięta. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązania długoterminowego na lata 2013-2014 na realizację inwestycji pn.                            
„ Przebudowa miejsca rekreacji  nad jeziorem chodeckim w miejscowości Chodecz”.  
Po odczytaniu poddała przedmiotową uchwałę pod głosowanie.  Ponadto wskazała na  
procedurę głosowania zgodnie ze statutem Rady jak również ustawą samorządową.  
Poprosiła również Panią Skarbnik Miasta i Gminy  , ile będzie wynosiła bezwzględna 
większość przy dzisiejszej frekwencji.  W odpowiedzi Pani Skarbnik wskazała liczbę 7 jako 
bezwzględna większość przy obecności 13 radnych na sali obrad.   Za głosowało – 12, przeciw 
– 0, wstrzymujących – 1.  Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała  została podjęta 12 
głosami za. Poprosiła o wyjaśnię wszystkich kwestii jakie miały miejsce przy projekcie. 
Wskazała aby projekty były robione dokładnie. Już wcześnie powstało wiele niejasności przy 
oczyszczalniach przydomowych. Powstało wiele problemów łącznie z nieotrzymanie środków 
od Marszałka.  Podkreśliła , aby  właściwie gospodarować ludzkim pieniędzmi, to są nasze 
pieniądze podatników. Ustalaliśmy wcześniej kwoty śmieci, zastanowić się należy i  właściwie  
działać. To nie powinno tak być , że od pierwszego do pierwszego wziąć wypłatę i iść do 
domu. To są ludzkie pieniądze i należy nimi gospodarować właściwie. 
 
 
Ad. 4.  Uchwała w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  
P. Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła iż propozycja tej uchwały to nic innego jak 
realizacja uchwały budżetowej podjętej 31 stycznia 2012 r. gdzie w  par. 8 pkt. 8 który mówi 
iż ustala się limity zobowiązań z tytuły emisji papierów wartościowych oraz zaciągania 
kredytów i pożyczek zaciągniętych na sfinansowanie przejściowego deficytu oraz spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań w kwocie 1.751 958 zł. Wiadomym jest że dochody i 
wydatki mamy zrównoważone , żeby była prawidłowa realizacja  wydatków musimy mieć 
pokrycie w dochodach. Jednakże nad nami ciąży spłata kredytów zaciągniętych w latach 



poprzednich. Na ten rok mamy do spłaty 1.906 tys. zł. Nadwyżka budżetowa zapisana w 
uchwale  budżetowej w kwocie 150 tys. zł. przy naszych kredytach to jest bardzo mało. W 
związku z tym wskazała, aby ta realizacja wydatków była właściwa, aby poszczególne 
jednostki budżetowe mogły funkcjonować i realizować nałożone na nie zadania a 
jednocześnie abyśmy mogli spłacić wcześniejsze zobowiązania musimy zaciągnąć  kredyt na 
który Państwo Radni wyraziliście zgodę przy głosowaniu uchwały budżetowej. Propozycja 
Urzędu jest następująca, jest to zobowiązanie do którego spłata zaczyna się karencją  i spłata 
następuje w roku 2015. Z uwagi na to że art. 234 ustawy o finansach mówi o możliwości 
spłaty przez Gminę. Zaczniemy spłacać ten kredyt od roku 2015 a kończąc w roku 2022.  
W roku 2015 spłata w kwocie 194.660 zł. i takie  kwoty rat byłyby do roku 2019. Raty 
zwiększają się  dlatego ,że od roku 2020 mamy już niewiele do spłat i możemy zwiększyć raty 
spłat  i byłyby po 250.560 zł. i te trzy lata  w takich samych wysokościach. Wskazała że jest to 
niezbędne  aby nie stracić płynności finansowej Gminy. 
 
- opinia Komisji Budżetu i Finansów w powyższej sprawie. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Kazimierz  Powietrzyński powiedział iż możliwości w tej kwestii 
są  dwie,  albo opinia pozytywna i kołaczemy się dalej, albo negatywna i jest pozamiatane. 
Wskazał iż radnym jest już 6 rok i Przewodniczący Komisji Budżetowej i od zawsze 
mówiliśmy, budżet tej Gminy jest zły, a dlaczego, czy za dużo wydajemy. Czy zbyt duże mamy 
wydatki sztywne. Źle jest jeśli w budżecie nie ma środków jeżeli nie ma na inwestycje. Bardzo 
źle jest jeśli budżet Gminy uchwala Rada. Obecnie jesteśmy postawienie pod ścianą , część 
długów jest już spłacona, jeśli tego nie przegłosujemy to Gmina idzie z torbami, z 
Ministerstwa otrzymaliśmy na drogi 850 tys. Rada Miejska znalazła pieniądze w budżecie  na 
dołożenie na te inwestycje i tu nie ma zadnych zasług Państwa Urzędników. Bo takie zostały 
wprowadzone zmiany  , tak pocięliśmy ten budżet że te pieniądze  się znalazły . Wskazał 
Przewodniczący, że nie będzie przedłużał swojej wypowiedzi , wskazał jeszcze raz na 
oszczędzanie bo czasy  są złe, tragiczne. Ludzie nie mają na chleb. A po mieście  chodzą 
opinie że dawno nie było tak dużych nagród. Dlatego należy radnych zrozumieć , jest radnym 
ciężko bo radni po głowie dostają za to wszystko co tutaj w Urzędzie się dzieje. Bo 
wszystkiemu jest winna Rada takie mowy chodzą.  Należy trzymać się razem i oszczędzać. 
Jest wiadomym , że na dzień dzisiejszy nie ma zgody radnych na kredyt w kwocie 1.800.000 
zł. konsolidacji, na dzień dzisiejszy nie ma i być nie może. Ponieważ Rada chce zobaczyć co 
Urząd zaoszczędzi i jakie podejmie działania  do miesiąca października, czy w ogóle zostanie 
coś zrobione, czy machniecie ręką „jakoś to będzie”. A te jakoś to będzie zwrócił  się do Pani 
Skarbnik ,  to podniesienie podatków o około 40%, żeby RIO budżet przyjęło na rok przyszły, 
inaczej to tylko „kaplica”. Jeszcze raz  radny Powietrzyński podkreślił iż mówi w imieniu  
większości radnych tak jak mówiłem na spotkaniu z audytorem i wskazał na wiele rzeczy 
które były w protokołach  Komisji i sesji Rady. Tak dalej być nie może Szanowni Państwo 
zwrócił się do Przedstawicieli Urzędu, podkreślił iż to nie radni biorą pieniądze za 
podejmowane działania, jeżeli nie będzie Rady to i również Urzędu . Wskazał iż opinia jest 
pozytywna co do zaciągnięcia kredytu, z bólem serca wskazał, i poprosił kolegów radnych o 
przegłosowanie tej uchwały choćby dlatego, aby mieszkańcy tych trzech wiosek wiosną i 
jesienią mogli wyjechać  pojazdami do dróg utwardzonych. Nie głosujemy za kredytem 
1.800.000 zł. tylko za 5 km dróg na wioskach. 
 
- dyskusja. 



 
Radny Koza Arkadiusz,  Pan Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów bardzo ładnie 
powiedział  o  sytuacji iż od samego początku kadencji prosimy jako radni o oszczędności i nic 
w tym względzie  tylko kredyt jeden za drugim,  niestety nie jest tak nauczony  . W  każdej  z 
uchwał budżetowych jest  zapisane  że na sfinansowanie spłat zobowiązań wynikających z 
zaciągniętych kredytów  będą  dochody własne Gminy, a my bierzemy tylko kredyt jeden za 
drugim. Faktycznie trzeba utrzymać Gminę żeby funkcjonowała dalej. Na inwestycje jakoś 
zostały zapewnione środki w budżecie , faktycznie był zapis w uchwale budżetowej kredyt na 
ten rok. Jednakże nie będę głosował za zaciągnięciem kolejnego kredytu. Wskazał iż jest 
przeciwny  braniu cały czas kredytów i zaciąganiu pętli. Wskazał iż nie zgadza się z taką 
sytuacja i jest przeciwny. O oszczędnościach jest mówione od samego początku i zapytał się 
Burmistrza, czy zauważył że robi się coraz  gorzej, ludzie nie maja pieniędzy . Ludzie patrzą 
zawsze na  górę , co Pan zrobił w tym zakresie,  wskazał na Burmistrza pensje. Na początku 
kadencji wniosek radnego nie został podjęty pod głosowanie ponieważ proponowałem o 
wiele niższą pensje. Wokół dzieje się bieda, brane są kredyty , są zadłużenia Gminy ale 
Burmistrz bez precedensu pobiera tą pensję którą Rada dała na początku kadencji. Zapytał 
się,  czy Burmistrz uważa, że jest to wszystko w porządku? Róbmy tak dalej. Wskazał iż nie 
widzi posunięć dobrych i strategicznych ku rozwojowi Gminy. Przeprosił i powiedział iż nie 
uważa Burmistrza za dobrego gospodarza Gminy.  
 
- dyskusja zamknięta, 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego. Wskazała również że uchwała ta zapada bezwzględną większością 
głosów tak mówią przepisy ustawy o samorządzie gminnym. Poddała projekt uchwały pod 
głosowanie i zapytała się , kto z radnych jest za podjęciem uchwały, za – 8, przeciw – 0,  w 
tym momencie salę obrad opuścił radny  Arkadiusz Koza – przekazała Przewodnicząca do 
odnotowania w protokole. Obecnych na sali obrad 12 radnych, podjęto dalszą część 
głosowania , wstrzymało  się – 4 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazała iż  uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego została podjęta 8 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5. Ad.5.  Uchwała zmieniająca  uchwałę  budżetu  Miasta i Gminy Chodecz na rok 2013. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy  wskazała iż w toku realizacji budżetu następują zmiany z uwagi na 
to, iż Gmina otrzymuje dotacje na zadania  celowe , tu musi być decyzja Rady, zmiany 
powyższe stanowi  załącznik uzasadnienia do projektu uchwały . W tym uzasadnieniu 
wypisane są  poszczególne kwoty jakie wpływają do budżetu Gminy. Pani Skarbnik  poprosiła 
o przychylne ustosunkowanie się do wniosku.  
Opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący opinia Komisji jest pozytywna. 
Dyskusja: 
Radny  Stempczyński Jerzy wskazał, iż są pewne odcinki dróg których  nie uwzględniono przy 
projektowaniu , radni wnoszą  o doprojektowanie tych odcinków tak  aby  te drogi  były już 
ukończone. 
Radna Kwiatkowska Ewa  zwróciła się z zapytaniem do Burmistrza, czy zalesianie i 
zadrzewianie  na terenie  Gminy jest robione zgodnie z jakimś planem kto o tym decyduje, 
gdzie będą nasadzenia.  



Pan Bontal Jerzy  odpowiedział iż Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej przekazuje środki na  ten cel  zadrzewiania i 90% płaci Fundusz. Zadrzewiane są 
tereny Gminne , nie dajemy dla rolników.  Generalnie zadrzewiane są place i tereny które są 
własnością Gminy. W tej chwili nacisk kładziemy na  zadrzewienie wokół stadionu i działki 
przy stadionie. Zadrzewiamy też teren przy kościele oraz ulice , są to bieżące zadrzewianie i 
zalesianie terenów oraz ubytków. Nie ma żadnych przeszkód jeżeli instytucja się zgłosi po 
drzewka. 
Pan Jerzy Stempczyński można na posiedzeniu rozważyć gdzie zadrzewiać teren.  
- dyskusja zamknięta. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie. Poddała 
projekt uchwały pod głosowanie. Przedmiotowa uchwała zapada zwykła większością głosów. 
Za podjęciem głosowało – 12 radnych , przeciw  - 0, wstrzymało się  -0. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że powyższa uchwała została podjęta. 
W  tym  momencie  obecnych na sali radnych jest 11 wskazała Przewodnicząca. Salę obrad 
opuścił Pan Wiesław Feliniak  wcześniej usprawiedliwiał się  - wyjazd na pogrzeb.  
 
Ad. 6.  Ad. 6.   Uchwała  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Chodecz   na lata 2013-2022. 
j. 
Informację w przedmiotowej sprawie przedłożyła Pani Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz. 
Podjęcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej to nic innego jak konsekwencja 
wcześniej podjętych uchwał. A mianowicie wprowadzenie zadań inwestycyjnych, 
zwiększenie dochodów oraz wydatków, to wszystko musi mieć odzwierciedlenie  w 
załącznikach do WPF, jak również wprowadzenia tych czterech zadań inwestycyjnych o 
których to mówi załącznik nr 2. Wskazała iż  tabelarycznie nie będzie przedkładać ponieważ 
każdy z radnych posiada projekt uchwały. To nic innego jak konsekwencja wcześniej 
podjętych uchwał. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna . 
- dyskusja – brak. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za głosowało – 8, przeciw 0, 
wstrzymało się 3. Uchwała została podjęta  8 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 7. Sprawozdania Komisji za rok 2012. 
Przewodnicząca rady Miejskiej udzieliła głosu przewodniczącym poszczególnych Komisji Rady 
Miejskiej w sprawie złożenia sprawozdań z prac komisji za rok 2012. Jako pierwszy złożył 
sprawozdanie Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radna Anna Twardowska. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Kazimierz Powietrzyński złożył 
sprawozdanie z prac komisji za rok 2012. Treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej  radna Ewa 
Kwiatkowska złożyła sprawozdanie z prac komisji za rok 2012. Treść sprawozdania stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska radny Jerzy Stempczyński 
przedłożył sprawozdanie z prac Komisji za rok 2012. 



Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia Kultury i Sportu radny Szymurski Zbigniew 
przedłożył sprawozdanie z prac Komisji za rok 2012. Treść sprawozdania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
-  dyskusja. 
Radny Stempczyński wskazał , iż jest wniosek od wszystkich radnych, aby przedstawiciele 
danych komisji mogli uczestniczyć w odbywających się przetargach w roli obserwatorów. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż nie widzie przeszkód w powyższej sprawie. 
-  dyskusja zamknięta. 
Przewodnicząca poddała powyższe sprawozdania do przegłosowania w celu zaakceptowania 
ich. Za przyjęciem  sprawozdań z prac komisji za  rok 2012 głosowało 11 radnych, przeciw – 
0, wstrzymało się – 0. Stwierdziła  Przewodnicząca iż jednogłośnie sprawozdania zostały 
przyjęte do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa  poprosiła Burmistrza o uwzględnienie koszy małych na  boisko do 
Chodeczka,  po drugie  co do tego boiska już wielkorogie prosiła o ogrodzenie. Czy wniosek 
został uwzględniony i będzie ta sprawa miała miejsce. Ponadto do 3 maja , czy do tego czasu 
będą ulotki informacyjne co do ustawy śmieciowej . Będzie organizowany Piknik na rynku w 
Chodczu i wielu mieszkańców przyjdzie i przyjedzie więc można byłoby te ulotki rozdać. 
Można ten Piknik wykorzystać miedzy innymi na parę słów co do rozpowszechnienia uchwał 
śmieciowych. 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Chodcza , ulotki będą dopiero 6 maja br. Dzisiaj poszły ulotki 
do druku. Zebranie  sołtysów będzie w dniu 6 maja 2013r. w przedmiotowej sprawie. 
- ogrodzenie boiska – obecnie się ten projekt nie dostał do realizacji przez LGD, jednakże w 
miarę możliwości zostaną podjęte działania. 
 
Radny Kazimierz Powietrzyński wskazał iż w budżecie jest zapisany remont budynku w 
Urzędzie, w związku z tym radny zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie jest ta sprawa i 
jakie będzie zakres robót.  
Odpowiedzi udzielił P. Bontal Jerzy, wskazał iż jest wniosek złożony i na etapie rozpatrywania 
przez Marszałka   , były uzupełnienia. Po pozytywnej decyzji następuje kwalifikacja wniosków 
i czekamy na odpowiedź. Będzie promesa na zadanie. Jeszcze w tym roku trzeba będzie 
zadanie to wykonać tj . nowe tynki, wymiana pokrycia dachowego oraz wymiana  kominów i 
ten zakres robót będzie wykonywany w tym roku.  
 
Radna Twardowska Anna zwróciła się z zapytaniem, ponieważ mamy małych dzieci pytają się 
czy dzieci mogą korzystać z placu zabaw przy przedszkolu.  
Burmistrz odpowiedział, iż można się dogadać i może być  udostępnione jednakże musi być 
zapewniony nadzór osoby z przedszkola.  
- interpelacje zamknięte. 
 Ad. 9. Wolne wnioski i zapytania. 
Sekretarz Miasta i Gminy  wskazał iż zgodnie z sugestią Rady Miejskiej  wyniki  
przeprowadzonego audytu zostały ogłoszone  na stronie bip Urzędu MiG Chodecz w 
aktualnościach, można sobie to przejrzeć. 
 



Ad. 10. Zamknięcie obrad sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – zamykam obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Chodczu. 
 

    Przewodniczący 
Rady Miejskiej 

Danuta Warszawska 
 
 

 
        
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 


